



## François M. Farah

Representative for Romania and Country Director for Macedonia, Moldova and Serbia, UNFPA

Mr. Farah was appointed UNFPA Representative for Romania and Country Director for Macedonia, Moldova and Serbia in November 2009. In January 2010 he was further appointed as UN Designated Official for all UN security matters in Romania.

Prior to joining the UN System in early 1994 Mr. Farah worked with Canada's International Development Research Centre (IDRC) from 1988 to 1994. He then became UNFPA Resident Representative/Head of Mission over ten years in a number of countries including India, Pakistan and Uganda, and Country Director for Cameroon, Bhutan and Afghanistan. In that capacity, he guided and implemented a myriad of development programs in matters of economic and social development, population, migrations, gender and youth with support from the UN, governments, and other funding and philanthropic partners. Following this, he assumed the post of Chief, UNFPA's Population and Development Branch in New York for two and a half years. From June 2006 till May 2008, he was Chief of the Social Development Division at the UN Economic and Social Commission for Western Asia (UN ESCWA) in Beirut.

Mr. Farah obtained his Doctorate in Social Demography at the French Sorbonne René-Descartes, Paris V in 1979. He has written and published in the three languages a number of studies, papers and articles on a range of social development, gender, culture, youth, and migration and population issues.

## François M. Farah

Représentant de la Roumanie et Directeur de pays pour la Macédoine, la Moldavie et la Serbie, le FNUAP

M. Farah a été nommé représentant du FNUAP pour la Roumanie et Directeur de pays pour la Macédoine, la Moldavie et la Serbie en Novembre 2009. En Janvier 2010, il a en outre été désigné comme représentant de l'ONU pour toutes les questions de sécurité des Nations unies en Roumanie.

Avant de rejoindre le système des Nations Unies en 1994, M. Farah a travaillé pour le Centre de développement international (CRDI) Canadien de 1988 à 1994. Puis, il a été Représentant résident du FNUAP / chef de la mission plus de dix ans dans un certain nombre de pays dont l'Inde, le Pakistan et l'Ouganda, et Directeur de pays pour le Cameroun, le Bhoutan et l'Afghanistan. À ce titre, il a dirigé et mis en œuvre une multitude de programmes de développement en matière de développement économique et social, population, migrations, genre et jeunesse avec le soutien de l'ONU, de gouvernements et autres bailleurs de fonds ainsi que des partenaires philanthropiques. Il a ensuite assumé le poste de Chef de la Direction Population et Développement de la FNUAP à New York pendant deux ans et demi. De juin 2006 à mai 2008, il a été Directeur de la division du développement social à la Commission économique et sociale des Nations Unies pour l'Asie occidentale (ESCWA) à Beyrouth-Liban.

M. Farah a obtenu son doctorat en démographie sociale à l'université Sorbonne René-Descartes, Paris V en 1979. Il a écrit et publié dans les trois langues un certain nombre d'études, documents et articles sur les questions de développement social, le genre, la culture, la jeunesse, les migrations et population.